

中国中文核心期刊  
中国科技核心期刊  
RCCSE中国核心学术期刊  
本刊荣获第三届全国优秀农业期刊二等奖

ISSN 1005-9121  
CN 11-3513/S

# 中国农业资源与区划

Chinese Journal of Agricultural Resources and Regional Planning

- 胡晓群等：城镇化与农业现代化协调度评价与分析
- 布尔金等：基于主成分分析对新巴尔虎左旗草地畜牧业转型升级模式综合评价研究
- 刘北桦等：美国农业环境治理及对我国的启示
- 周振亚等：基于平衡膳食的中国主要农产品需求量估算
- 李霄汉等：河北省海岸带资源及开发利用研究

ISSN 1005-9121



9 771005 912155

第36卷 第4期  
Vol.36 No.4

2015

# Chinese Journal of Agricultural Resources and Regional Planning

No. 4 2015 Serial 213

## Contents

- Study on the spatial differentiation and optimization strategies of the water environment in the pearl river delta region ..... Liu Xiaoling Gan Jianwen(1)
- A study on international competitiveness of agricultural products in Hubei province ..... Wang Ling(10)
- Evaluation and analysis on the coordination degree between urbanization and agricultural modernization ..... Hu Xiaoqun Shen Qi Xu Gongwei(16)
- Production technology efficiency and its influencing factors of china's maize industry ..... Wang Chen Wu Jingxue(23)
- Comprehensive evaluation on the transformation and upgrading of grassland animal husbandry based on principal component analysis ..... BuerJin Zhao Na Jin Dongyan et al. (33)
- Breeding pool, cooperative organizations development research ..... Zhu Zhenning Zhu Meiling Liu Nana et al. (42)
- The crops straw opening burning control research based on the government – farmer – enterprise cooperation game ..... Sheng jin(48)
- The agricultural environmental governance in usa and the enlightenment to China ..... Liu Beihua ZhanLing YouFei et al. (54)
- The issues and countermeasures in green agricule development ..... Duan Qingbin He Li Ma Xinye et al. (59)
- The impact of peasant worker's social capital on life satisfaction ..... AN Haiyan QIAN Wenrong(67)
- Practice and thinking on the contracted land – use rights mortgage in rural areas ..... Li Chenxi(73)
- Environment analysis and policy for development of avocado industry in Hainan ..... Zhang Liang Zhang Desheng Liu Kangde(78)
- Estimation of the primary products demand in China based on the balanced diet ..... Zhou Zhenya Gao Mmingjie Li Quanxin et al. (85)
- Analysis of growth factors of china's tea exports to asean based on the cms model ..... Chen Jian Chen Guoguo Ding Shihao(91)
- Analysis on adjustment strategy and alienation measure of farmer cooperatives in underdeveloped areas ..... Yang Qing Ma Dingchou(98)
- Development and utilization of the resources in the coast zones of hebei province ..... Li Xiaohan Zhang Tiancai Zhang Zhenrong et al. (104)
- Analysis of the track and variation of flue – cured tobacco production gravity centre and their driving mechanism in China from 1978 to 2012 ..... Deng Mengzhi(113)
- Emporal – spatial evolution of agricultural income inequality in the counties of guangxi ..... Zhang Hengsong Huang Yue(120)
- Study on agricultural land classification in lushunkou district ..... Wu Yixuan Lv Fang(128)
- Development and layout of facility agriculture in Sanming city ..... Ye Xia Bai Liyue Huang Xi et al. (134)
- The planning and design of circular economy oriented agro – ecological park ..... Ding Jinsheng (140)

## 目 次

## 问题研究

- 珠三角地区水环境空间分异及其优化对策研究 ..... 刘小玲 甘建文(1)
- 基于因子分析的湖北省农产品国际竞争力评价  
——省际比较的视角 ..... 王 伶(10)
- 城镇化与农业现代化协调度评价与分析  
——以重庆市五大功能区为例 ..... 胡晓群 沈 琦 徐恭位(16)
- 我国玉米产业生产技术效率与其影响因素研究  
——基于 2001 ~ 2011 年的省级面板数据 ..... 王 琛 吴敬学(23)
- 基于主成分分析对新巴尔虎左旗草地畜牧业转型升级模式综合评价研究  
..... 布尔金 赵 娜 金东艳等(33)
- 草畜联营合作社组织发展研究  
——以昌吉回族自治州草畜联营合作社为例 ..... 朱振宁 朱美玲 刘娜娜等(42)
- 基于政府、农户、企业三方合作博弈的秸秆焚烧管理问题研究 ..... 盛 锦(48)

## 国外农业

- 美国农业环境治理及对我国的启示 ..... 刘北桦 詹 玲 尤 飞等(54)

## 三农问题

- 绿色农业发展中存在的问题和对策研究  
——以河南省息县为例 ..... 段清斌 何 丽 马新叶等(59)
- 农民工社会资本对生活满意度影响研究 ..... 安海燕 张树锋(67)
- 农村土地承包经营权抵押贷款的实践与思考  
——以黑龙江省克山县为例 ..... 李晨曦(73)
- 海南省油梨产业发展的环境分析与对策 ..... 张 良 张德生 刘康德(78)

## 研究报告

- 基于平衡膳食的中国主要农产品需求量估算 ..... 周振亚 高明杰 李全新等(85)
- 基于 CMS 模型的中国茶叶出口东盟增长因素分析 ..... 陈 俭 陈果果 丁世豪(91)
- 欠发达地区农民专业合作社异化测度及调适策略分析 ..... 杨 清 马丁丑(98)
- 河北省海岸带资源及开发利用研究 ..... 李霄汉 张天才 张振荣等(104)

## 技术方法

- 1978 ~ 2012 年中国烤烟生产重心演变轨迹及其驱动机制研究 ..... 邓蒙芝(113)
- 广西县域农民农业收入差异时空变化研究 ..... 张恒松 黄 跃(120)
- 基于 GIS 运用对旅顺口区农用地分等定级研究 ..... 吴怡璇 吕芳(128)

## 农业区划

- 三明市设施农业发展布局研究 ..... 叶 夏 白丽月 黄 曦等(134)
- 循环经济主导型农业生态园的规划设计研究 ..... 丁金胜(140)

## · 征订启示 ·

- 欢迎订阅 2015 年《农业科研经济管理》杂志 ..... (32)
- 欢迎订阅 2015 年《中国农业信息》 ..... (90)
- 欢迎订阅《中国农业资源与区划》杂志 ..... (139)

## 《中国农业资源与区划》编委会名单

主 编：唐华俊

副主编：张 华

顾 问：何 康 杜润生 路 明

卢良恕 石玉林 许越先

编 委：(以姓氏笔划为序)

王东阳 王仰麟 王道龙 刘巽浩 任天志

李伟方 李应中 李茂松 李晶宜 向 涛

张小川 张巧玲 陈百明 陈印军 邱建军

林尔达 周清波 罗其友 郭日生 郭焕成

姚监复 侯向阳 高尚宾 高旺盛 唐 忠

崔 明 梁业森 龚绍文 谢俊奇 霍治国

本期责任编辑：李 刚 朱忠玉

### 中国农业资源与区划

Chinese Journal of Agricultural  
Resources and Regional  
Planning

ZHONGGUO NONGYEZHIYUAN YU QUHUA

双月刊 1980年9月创刊  
2015年第4期 (总第213期)  
(每双月20日出版)

主管单位：中华人民共和国农业部

主办单位：中国农业科学院农业资源与农业区划研究所  
全国农业资源区划办公室  
中国农业资源与区划学会

编辑出版：《中国农业资源与区划》编辑部

印 刷：北京市庆全新光印刷有限公司

发 行：邮局发行 邮发代号2-732

也可通过本刊编辑部订阅

电 话：(010) 82109637 82109628 82109632

传 真：(010) 82109628 82109637

网 站：www.cjarrp.com

E-mail: quhuabjb0141@sina.com

ISSN 1005—9121

CN 11—3513/S

国内定价：全年72元

本期12.00元